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3. SVARSTYTA. 2023 m. gruodžio 1 d. valstybinio audito ataskaita Nr. VAE-7 „Vaistų 

prieinamumas gyventojams“. 

<...> 

NUTARTA: 

1. Atsižvelgiant į Valstybės kontrolės 2023 m. gruodžio 1 d. valstybinio audito ataskaitoje Nr. 

VAE-7 „Vaistų prieinamumas gyventojams“ (toliau – Ataskaita) pateiktą informaciją apie tai, kad 

dėl ribotų valstybės finansinių galimybių užtrunka Rezerviniame vaistų sąraše esančių vaistų 

perkėlimas į kompensuojamųjų vaistų sąrašus, vaistams perkelti 2021–2023 m. buvo skirta 

vidutiniškai 76 proc. (apie 20 mln. Eur) mažiau lėšų nei apskaičiuotas poreikis, taip pat įvertinus tai, 

kad Privalomojo sveikatos draudimo fondo (toliau – PSDF) biudžeto rezervas yra nuosekliai ir 

reikšmingai augantis (planuojama, kad 2024 m. jis padidės beveik 2 kartus (sieks 637 392 tūkst. Eur) 

lyginant su 2022 m.), tačiau nėra aišku, kam tokio dydžio rezervas yra reikalingas ir koks jis turėtų 

būti (Audito komitetas tą jau yra konstatavęs 2023 m. lapkričio 6 d. protokoliniame nutarime Nr. 141-

P-30), prašyti Vyriausybės apsvarstyti galimybes skirti iš PSDF biudžeto rezervo trūkstamą 

finansavimą, reikalingą vaistams perkelti iš Rezervinio sąrašo į Kompensuojamųjų vaistų sąrašą, ir 

iki birželio 1 d. informuoti Audito komitetą apie priimtus sprendimus. 

2. Įvertinus, kad vaistinių tinklas Lietuvoje, yra vienas didžiausių Europoje, tačiau galimybių 

fiziškai įsigyti vaistus regionuose trūksta ir tai rodo vaistinių tinklo netolygumą, priemonės vaistams 

įsigyti nuotolinės prekybos būdu kol kas yra nerezultatyvios, kaimo vietovėse užsidarant 

ambulatorijoms mažėja pirminės sveikatos priežiūros įstaigų, sudariusių sutartis dėl vaistinių 

preparatų tiekimo su vaistinėmis, o Farmacijos įstatymo nuostatos leidžiančios valstybei ir 

savivaldybėms taikyti mokesčių ir rinkliavų lengvatas, teikti paramą ir kitais būdais remti kaimo 

vietovėse esančias vaistines nėra išnaudojamos, prašyti Vyriausybės kartu su Lietuvos savivaldybių 

asociacija išanalizuoti vaistinių tinklo išsidėstymą Lietuvoje ir galimybes fiziškai įsigyti vaistus nuo 

miestų ir rajonų centrų nutolusiose kaimo vietovėse ir iki 2024 m. birželio 1 d. pateikti Audito 

komitetui informaciją apie atliktos analizės rezultatus, identifikuotas problemas ir siūlymus joms 

spręsti. 
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3. Atsižvelgiant į tai, kad 2020-2022 m. nebuvo reglamentuota nė viena nauja farmacinės 

rūpybos paslauga, taip pat tai, kad tokios paslaugos sudarytų galimybes mažinti pacientų eiles pas 

sveikatos priežiūros specialistus, prašyti Sveikatos apsaugos ministerijos peržiūrėti rekomendacijų 

dėl farmacinės rūpybos paslaugų įgyvendinimo terminus, kurie numatyti iki 2029 m. vidurio ir 

svarstyti juos reikšmingai ankstinti pagal aplinkybes prioritetizuojant atskiras farmacinės rūpybos 

paslaugas, ir iki 2024 m. birželio 1 d. pateikti Audito komitetui informaciją apie planuojamus 

terminus parengti reikalingus teisės aktus šioms paslaugoms reglamentuoti. 

4. Raštu kreiptis į Sveikatos apsaugos ministeriją prašant atsakyti į Ataskaitos svarstymo metu 

Komiteto narių iškeltus klausimus ir pateikti papildomą informaciją. 

Balsavimo rezultatai: už – 6, prieš – 0, susilaikė – 0. 
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